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Zápis z jednání PS pro rovné příležitosti 
 
 

Pracovní skupina: Rovné příležitosti  

Datum jednání: 11. 10. 2021 

Místo jednání: Coworkingové družstvo Spolu, Hradská 280, 396 01 Humpolec 

Přítomni: 

Mgr. Lada Vlčková, Ing. Helena Kottová 

Realizační tým: Ing. Bc. Petra Jírová, DiS., Ing. Martina Krčilová 

Vypracoval: Mgr. Lada Vlčková 

 

 

Program PS pro rovné příležitosti ze dne 11. 10. 2021 

 

1. Zahájení schůzky a připomenutí témat z předchozí schůzky PS   

2. Realizované implementační aktivity, další plánované aktivity projektu MAP II  

3. Roční akční plán_evaluační zpráva_2020_2021 

4. Host:  

Ing. Bc. Josef Fiala – Městský úřad Humpolec (vedoucí Odboru zdravotnictví a 

sociálních věcí) 

Mgr. Petra Tomanová – Městský úřad Humpolec (soc. právní ochrana dětí, kurátor pro 

mladistvé) 

5. Diskuze, shrnutí a závěr  
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Zápis z jednání PS pro rovné příležitosti ze dne 11. 10. 2021 

 

Koordinátorka projektu Ing. Bc. Petra Jírová, DiS. přivítala přítomné účastníky na devátém 

jednání pracovní skupiny pro rovné příležitosti.  

Byla připomenuta témata probíraná na předchozí schůzce pracovní skupiny.  

 

Koordinátorka projektu Ing. Bc. Petra Jírová, DiS. informovala přítomné o realizovaných             

a plánovaných implementačních aktivitách projektu MAP II.  

 

V novém školním roce nadále probíhá spolupráce s anglickým rodilým mluvčím P. 

Newmanem, který spolupracuje se základními školami – rodilý mluvčí je k dispozici také pro 

pedagogické pracovníky, kteří projevili zájem o výuku AJ (od října 2021). Od listopadu 2021 

plánujeme výuku AJ pro děti z MŠ a 1. stupně ZŠ ve spolupráci s pí. Mgr. P. Žatečkovou. Výuka 

bude probíhat na ZŠ Hálkova.   

Nadále probíhá spolupráce s pí. Mgr. I. Křikavovou, která zajišťuje v MŠ logopedickou 

intervenci a orientační vyšetření školní zralosti dítěte. 

Dále pokračuje spolupráce s externími IT pracovníky, kteří zajišťují servis výpočetní techniky 

škol. 

Pro MŠ Kaliště a MŠ Senožaty zajišťujeme vytvoření nových webových stránek.  

Pokračujeme ve spolupráci se SVČ Humpolec, kde probíhá Badatelský kroužek pro žáky 1. 

stupně ZŠ.   

21. 9. 2021 se uskutečnila beseda „Když chceš, tak to dokážeš“ pro žáky 2. stupně ZŠ s Radkem 

Bangou zaměřená na prevenci šikany a užívání drog a alkoholu. Pro pedagogické pracovníky a 

veřejnost vystoupil Radek Banga se svým programem „(Ne)pošli to dál“ v odpolední části. 

Cílem programu byla prevence rizikového chování na školách. Beseda byla pořádána ve 

spolupráci se společností EDUpoint Humpolec.  

Žáci ze ZŠ navštívili v Humpolci putovní výstavu „Lidé odvedle“. Výstava byla zaměřena na 

hendikepované lidi. Součástí výstavy byla i beseda klientky ze společnosti Medou z.s., 

poskytovatelem sociální služby centrum denních služeb. 

Děti z MŠ navštívily a prohlédly si Stanici Pavlov o.p.s. Návštěva záchranné stanice se 

uskutečnila 27. 9. 2021, další termín návštěvy je naplánovaný na 14. 10. 2021. 
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Dne 13. 10. 2021 se uskuteční seminář pro pedagogy s Robertem Čapkem na téma „Líný 

učitel“, následně se pak uskuteční beseda pro veřejnost. Beseda je pořádána ve spolupráci se 

společností EDUpoint Humpolec.  

V měsíci říjnu a listopadu 2021 plánujeme uspořádat čtyři webináře pro rodiče předškolních 

dětí z oblasti, jak se na školu dobře připravit, čtenářské a matematické gramotnosti a jak 

podpořit zájem dítěte o kreslení a později psaní.  

 

Členům pracovní skupiny byl před uskutečněním pracovní schůzky předložen k doplnění 

dokument „Roční akční plán_evaluační zpráva_2020_2021“. 

Nikdo z členů pracovní skupiny neměl připomínky k výše uvedenému dokumentu. Dokument 

je stále v pracovní verzi umožňující změny až do termínu plánované schůzky Řídícího výboru 

na podzim 2021. 

 

Na přání členů pracovní skupiny byli na dnešní setkání přizváni hosté Ing. Bc. Josef Fiala a 

Mgr. Petra Tomanová z Městského úřadu v Humpolci, Odboru zdravotnictví a sociálních věcí.  

Ing. Bc. Josef Fiala představil na pracovní schůzce činnost Odboru zdravotnictví a sociálních 

věcí, dále pak hosté odpovídali na dotazy členů pracovní skupiny a členů realizačního týmu.  

Zazněly odpovědi např. na následující otázky: 

1) Kolik máme v území Humpolecka problémových rodin?  

Jedná se o tzv. problémové rodiny, kdy jsou znesváření rodiče (např. se řeší v rodině 

domácí násilí, rozchod rodičů – matka brání bezdůvodně otci styk s dítětem). Dále pak 

jsou rodiny, kdy se vyskytuje 3 – 5 % psychopatů ve společnosti (rodině) – hodně 

rozhádaných rodin, porozvodových a porozchodových rodin…  

Nízkorozpočtové rodiny – např. rodiče jsou v evidenci ÚP, na sociálních dávkách, řeší 

alkohol, dluhy 

Týrané děti – záležitost krajová, kde se žije. Zde je nutná spolupráce MŠ a dětské 

lékařky, příliš se nehlásí, bojí se, učitelé mají oznamovací povinnost nahlásit případ. 

V ústavní péči je aktuálně 7 dětí, dohled je u 14 rodin (soudní dohled – vážnější, 

dlouhodobější problémy, záškoláctví, zanedbávání hygieny, vážné výchovné problémy, 

např. toulání…) 

Jako kurátorka aktuálně řeší pí. Tomanová 15 dětí (výchovné problémy). 
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Na 91 dětí píší individuální plány, které mají vést k nápravným výchovným opatřením.  

Změnila se věková struktura a pohlaví – dříve na odboru se řešily převážně výchovné 

problémy kluků od 16 do 18 let, nyní spíše výchovné problémy dívek od 12 do 15 let. 

Problémových rodin přibývá.  

2) Kolik musí mít žák ZŠ neomluvených hodin, aby celá záležitost byla předána na váš 

odbor?  

Řeší si primárně škola, do 10 neomluvených hodin řeší třídní učitel s rodiči. Pokud má 

žák více jak 10 neomluvených hodin, řeší výchovná komise školy s rodiči a odborem 

OZS (domluva), pokud žák pokračuje v neomluvených hodinách, škola nahlašuje 

záležitost na OZS a řeší se to jako přestupek ve spolupráci s PČR. 

3) Kolik má úřad terénních pracovníků a jak probíhá terénní práce, jaká je náplň? 

Terénních pracovníků má OZS v Humpolci šest. Řeší se z 90 % administrativa, pokud 

jdou pracovníci OZS do rodin, musí být v rodině zásadní problém, chodí se neohlášeně 

nejen do rodin, ale i do škol. 

4) Co všechno OSPOD řeší a co už naopak nemohou řešit, kde končí kompetence úřadu? 

Musí se zejména respektovat rodičovská zodpovědnost, dohlíží nad tím, aby byla 

dodržována pravidla. 

5) Co se dá dělat s rodinami, co nerespektují pravidla? 

OZS se snaží spolupracovat s rodinami – nejprve probíhá osobní projednání 

s domluvou, dohled, až jako poslední varianta je soudní dohled a ústavní výchova. 

OZS se snaží udržet dítě v rodině, např. pomocí mediátorů.  

6) Jak funguje spolupráce úřadu a dětského domova? 

Spolupráce je dobrá, je zde společný zájem dovést děti do dospělosti.  

7) Kdy je dítě odebráno z rodiny a umístěno do dětského domova? 

Jsou to extrémy, snaží se udržet dítě v rodině, rozhoduje soud, OZS dává maximálně 

návrh a chodí do rodin.  
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8) Dítě chce chodit do ZUŠ, je talentované, ale nemá podporu rodiny, rodina brání 

v zapojení se do výuky v ZUŠ, co s tím? 

Toto není případ pro OZS, jedná se o zájmovou činnost, v kompetenci ZUŠ (ředitel).  

9) S čím může pomoci projekt MAP II, co např. zahrnout do strategického rámce, popř. 

jakou aktivitu naplánovat? 

Projekt MAP II může pomoci se zařazením výchovných a preventivních programů pro 

žáky zaměřených např. na kyberšikanu, vztahy mezi žáky, drogy, předčasný sexuální 

život.  

OZS apelují na to, aby školy spolupracovaly s OZS. Školy si naopak stěžují na OZS, že 

nedostávají zpětnou vazbu na žáky, OZS je však vázáno mlčenlivostí. OZS může dát 

zpětnou vazbu škole tím, že ji informuje, že se s dítětem pracuje. Důležité je mít odvahu, 

aby školy a dětští lékaři OZS informovali, že se dítěti něco děje.  

Město Humpolec usilovalo o nízkoprahové zařízení, nepovedlo se zřídit z důvodu 

financování (zařízení by bylo financováno z MŠMT, Krajského úřadu Kraje Vysočina, 

Města Humpolec, jednalo se o výstup Komunitního plánování).  Nízkoprahová zařízení 

fungují ve větších městech a jsou určena pro děti z ulice, kam by mohly docházet po 

škole a trávit tam volný čas, je zde i pracovník/odborník, který jim může pomoci, jedná 

se o sociální službu. Město Humpolec bude o nízkoprahové zařízení usilovat i v dalším 

roce.  

 

Další termín setkání pracovní skupiny se upřesní dle hlasování formou sdílené tabulky Doodle. 

Termín následující schůzky se uskuteční do konce kalendářního roku. 

  

Realizační tým projektu poděkoval přítomným za podnětnou diskusi hostům a členům PS a 

rozloučil se.  

 

 

 

V Humpolci dne 11. 10. 2021    Zapsala: Mgr. Lada Vlčková 


